
Z A P I S N I K 

XII. sjednice Komisije za petanku HBS-a,  

održane u prostoriju Udruge umirovljenika u Šibeniku – PK Krešimir grada, 

dana 09. veljače  2024.g. 

 

Sjednica na koju su pozvani putem e-maila i WhatsApp grupe članovi Komisije i 

predsjednici/predstavnici klubova, započela je u 18.00 sati.  

Prisutni članovi Komisije: Grozdana Juričev Šprljan - predsjednica, Marica Dlaka-Vlajković – 

PK Krešimir grad, Mijat Zoran – PK Tribunj, Branimir Opačak – PK Šibenik,  

Izostali članovi Komisije: Ozren Mandić – PK Dalmatino, se ispričao  zbog nemogućnosti 

prisustvovanja, kao i Albert Čobanović iz PK Knina. 

Ostali prisutni: Krešimir Ivančević - izbornik, PK Dalmatino, Lidija Bulat, predsjednica PK Vodica, 

Milan Gnjidić predsjednik PK Dalmatina, Zlata Požgain, predsjednica, Rina Ladan, Branko Vukorepa, 

i Rajko Zelić iz PK Krčić. 

Sjednicu je otvorila predsjednica Komisije, Grozdana Juričev Šprljan, s radošću pozdravila nove 

članove Komisije i utvrdila prisutne ovoj sjednici,  te naglasila da nitko od članova Komisije, naprijed 

navedeni, kao ni ovdje prisutni nisu podnijeli dodatnu točku dnevnog reda, isto tako nisu prigovorili 

predloženom dnevnu redu po predsjednici, a ni prijedlog dopune vezano za dnevni red koji im je 

svima dostavljen na vrijeme kako bi svi pozvani mogli se pripremiti te da bi danas aktivno sudjelovati 

i konkretno izlagati po navedenim temama.  

Predsjednica je Maricu Dlaka-Vlajković zadužila za zapisničara te sukladno upućenom pozivu, i uz 

dopunu dnevnog reda od strane predsjednice, predložila slijedeći  

dnevni red: 

1. Prihvaćanje Zapisnika s XI. sjednice Komisije održane 16.11.2023.g. 

-novi članovi Komisije 

2. Kandidat za sportsku komisiju (umjesto G. Grguričina) i za člana IO Županijskog saveza 

(umjesto V. Bošnjak) 

3. Završetak kalendara za 2024. na internoj razini klubova 

            -određivanje domaćina-organizatora za državna natjecanja 

4. Početak 1.HPL – registracija 

            -utvrđen prijevod Međunarodnih petanka pravila, 

            -utvrđene propozicija na snazi za 2024.g., 

-utvrđen sudački priručnik za 2024.g. 

5. Donacija HBS-a tepiha za precizno boćanje 

            -zamolba financiranja boća za precizno izbijanje. 

 6. Plan aktivnosti za petanka reprezentaciju (izvjestitelj: K. Ivančević) 

 7. Edukacija trenera i troškovi 

 8. Aktiviranje novih sudaca-sudački priručnik (priručnik je dostavljen svim klubovima) 

            -Odluka HBS-a za rezervne suce-igrače, 

 9. Razmatranje drugog prelaznog roka u rujnu za petanku 

10. Priručnik HBS za dio petanka boćanja. 

11. Održavanje Županijske lige  

12. Prijedlog za izbor najboljeg boćara/boćarice za 2023.g. 

13. R a z n o  

koji je jednoglasno usvojen, ali je predsjednica predložila da se usvoji zamolba izbornika Krešimira 

Ivančevića, da se kao 2. točku dnevnog reda da se održi točka pod 6. Plan aktivnosti za petanka 

reprezentaciju budući izbornik ima drugi sastanak, ujedno je predsjednica predložila da se i točka 11 

dnevnog reda održi odmah iza točke 4., što su prisutni jednoglasno prihvatili, te je sjednica započeta 

točkom ad.1.  



2 
 

Prijedlozi/zaključci po dnevnom redu  

Ad.l. Potvrđivanje zapisnika sa XI. sjednice Komisije u ovom sazivu, održane 16.11.2023.  

Na zapisnik s XI. sjednice Komisije za petanku održane 16.11.2023.g., nitko nije uputio primjedbu te 

je isti jednoglasno potvrđen, s time da je konstatirala kako Komisija ima nove članove, a za koje se 

drži da su upoznati, i moraju biti upoznati s radom Komisije od svojih klubova. 

Novi član Komisije iz PK Tribunja, Zoran Mijat je iskazao da nije upoznat s time tko čini Komisiju za 

razvoj petanke, te je predsjednica Komisije navela sve članove i to: 

1. Grozdana Juričev Šprljan – PK Vodice, 2. Marica Dlaka Vlajković – PK Krešimir grad, 3. 

Branimir Opačak – PK Šibenik, 4. Zoran Mijat – PK Tribunj, prisutni i  

5. Ozren Mandić – PK Dalmatino te 6. Albert Čobanović – PK Krčić, odsutni, ovog trenutka 

čine sastav Komisije za razvoj petanke. 

 

Ad.2. (Ad.6.) Plan aktivnosti za petanka reprezentaciju (izvjestitelj: K. Ivančević) 

Izvjestitelj po točki ad.2. dnevnog reda je izbornik Krešimir Ivančević koji je detaljno iznio Plan 

aktivnosti petanka reprezentacije za prijateljski susret s reprezentacijom petanke Slovenije.  

Zaključak: Predsjednica u zapisnik prilaže Izvješće, koje čini sastavni dio ovog zapisnika i kao 

takav će se dostaviti svim klubovima na znanje. 

 

Ad.3. Završetak kalendara za 2024. na internoj razini klubova 

            -određivanje domaćina-organizatora za državna natjecanja PPH 

Kalendar petanka državnih natjecanja za 2024.g. utvrđen  zadnjom sjednicom dostavio se HBS-u, 

međutim lokalni događaji nisu još svi Klubovi prijavili, te se ovog trenutka pozivaju dati svoje prijedloge 

kako bi se uvrstili i složili u kalendar za 2024.g., PK Krčić, PK Trbunji PK Šibenik. 

Predsjednica PK Krčića, Zlatqa Požgqain iskazuje da će po dogovoru sa svojim klubom, dostaviti 

prijedlog. 

Zoran Mijat, član Komisije, PK Tribunj, iskazuje da nema nikakav naputak te da će se konzultirati sa 

svojim klubom i o istome obavijestiti Komisiju. 

Branimir Opačak, član Komisije, PK Šibenik, također iskazuje da nema nikakav prijedlog ali da će po 

konzultaciji sa svojim klubom o istome obavijestiti Komisiju. 

 

Zaključak: Predsjednica Komisije poziva naprijed navedene da do kraja veljače dostave svoje 

prijedloge, ukoliko ih imaju, a najkasnije do slijedeće sjednice Komisije. 

 

 

A4. Početak 1.HPL – registracija : -utvrđen prijevod Međunarodnih petanka pravila, -utvrđene 

propozicija na snazi za 2024.g., -utvrđen sudački priručnik za 2024.g. 

 

Po točki 4 dnevnog reda predsjednica je konstatirala da je konačno utvrđen službeni prijevod 

Međunarodnih petanka pravila u suradnji predsjednice Komisije, Grozdane Juričev Šprljan i stručne 

tajnice, Ana-Marije Vukres, prof., također su dostavljene i aktualne propozicije koje su na snazi za 

sezonu 2024.g., koja cjelokupna dokumentacija je svim klubovima uredno i na vrijeme dostavljena, 

kako bi, ukoliko ima spornih situacija, posebno kod Međunarodnih pravila, zbog prijevoda u duhu 

hrvatskog jezika, iste otklonili na vrijeme, a sve u cilju nesmetanog odvijanja svih  natjecanja. 

Nitko od prisutnih nije iskazao bilo kakav prijepor, osim predsjednika PK Dalmatina, vezano za 

čl.2.st.1., točka II, koje pitanje  se odnosi na II fazu u kojoj igra muškarac pojedinačno, a u propozicijama 

stoji da igra žena, te u raspravi se razjasnilo da u II fazi pojedinačno klasično jeste uobičajeno da igra 

muškarac, ali žena nije isključena zbog čega je tako i naglašeno, osim što na navedenoj poziciji ne može 

igrati žena koja je igrala u I fazi pojedinačno klasično-žena. Tako da je situacija jasna. 
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Nadalje, po pitanju utvrđenog sudačkog priručnika za 2024.g., također pripremljenog u suradnji 

predsjednice Komisije, Grozdane Juričev Šprljan i stručne tajnice, Ana-Marije Vukres, prof., ističe 

predsjednica važnost upoznavanja s istim budući sve što mora znati jedan sudac, morao bi poznavati i 

igrač kako ne bi došao pod sankciju sudca, pa iako direktno ne obvezuje igrače dobro bi bilo da ga 

razumiju i poznaju. 

Zaključak: Prevedena Međunarodna pravila kao i sve navedene propozicije, a obzirom na neka 

dosadašnja sporna tumačenja, ovime  se primaju i prihvaćaju na znanje bez primjedbi . Klubovi 

se obvezu svoje igrače upoznati sa dotičnim pravilima i propozicijama koje su na snazi za sezonu 

2024.g., slijedom čega se može konstatirati da je sve spremno za početak 1. HPL. 

 

Ad.4-a (Ad.11.) Održavanje Županijske lige  

 

Predsjednica je izvijestila prisutne da je kontaktirala nadležne u Županijskom boćarskom savezu radi 

dogovora oko početka Županijske lige koja teče usporedno s 1.HPL, te je usuglašeno da se dostave 

potrebni podaci za početak i raspored kola Županijske lige, koji će se dostaviti nakon ždrijebanja za 1. 

HPL upravo stoga što se obje lige održavaju paralelno. 

Zaključak: Po izvučenom ždrijebu dostaviti će se Županijskom boćarsko savezu raspored kola 

odigravanja susreta u Županijskoj ligi. 

 

5. Donacija HBS-a tepiha za precizno boćanje -zamolba financiranja boća za precizno izbijanje. 

Predsjednica je upoznala prisutne s donacijom jednog tepiha za precizno izbijanje odstrane HBS-a, zbog 

čega je potrebno da Komisija odredi klub kojem bi pripao, te u nastavku predlaže, obzirom da je PK 

Dalmatino najstariji klub, da bi bilo primjereno da tepih za precizno izbijanje ide tom klubu, što je većina 

podržala. 

Branimir Opačak je predložio da tepih za precizno izbijanje dobije PK Krčić buduću su dislocirani od 

Šibenika, s čime su se svi prisutni složili i podržali ideju da slijedeći tepih za precizno ide u PK Krčić. 

Zaključak: Tepih za precizno izbijanje donirati će se PK Dalmatinu kao prvom i najstarijem 

klubu. 

Ad.6. (Ad.2.) Kandidat za sportsku komisiju (umjesto G. Grguričina) i za člana IO Županijskog 

saveza (umjesto V. Bošnjak) 

Predsjednica je ponovno pozvala sve Klubove da predlože kandidata za člana Sportske komisije 

umjesto Gorana Grguričina iz bilo kojeg kluba. 

Kako ni jedan od klubova nije iznio prijedlog kandidata za člana Sportske komisije, predsjednica je 

upozorila da će predložiti sebe kao člana za Sportsku komisiju jer nema smisla da se ovoliko dugo poteže 

pitanje kandidata za Sportsku komisiju, što su svi podržali ali je nadalje predsjednica dodala, da nije 

intencija, da sve radi jedan čovjek, stoga se dogovorio rok prijedloga do kraja veljače.  

 

Što se tiče člana IO Županijskog saveza predsjednica je izvijestila prisutne da je Vesna Bošnjak odustala 

od ostavke člana Izvršnog odbora Županijskog saveza, pa da stoga povlači predmetnu točku dnevnog 

reda u odnosu na kandidata za Izvršni odbor Županijskog saveza. 

Vesna Bošnjak se referirala na rad Županijskog saveza ističući kako na Skupštinu nisu pristupili članovi 

iz petanke. 

Milan Gnjidić je prigovorio na rad Skupštine Županijskog saveza budući se nikada ne raspravlja o 

potrebama petanke, niti se Županija bavi petankom, što je razlog zašto se on osobno ne odaziva 

Skupštini. 

Predsjednica je potvrdila navode Milana Gnjidića, da petanka nema pažnju Županije, vodeći se 

iskustvom sudjelovanja na Skupštini prije dvije godine, te konstatirala da se treba više i bolje povezati 

sa Županijom i pronaći pristup da se petanka specijalnost prihvati u širem krugu Županijskog boćanja 

(budući vlada mišljenje kako petankaši igraju „frenje“ pa se među kolegama kao takvi ne priznaju za 

boćare), a upravo je to zadatak Vesne Bošnjak, kao člana Izvršnog odbora Županijskog saveza, na čijim 
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sjednicama mora isticati probleme petanke i predlagati njihova rješenja putem zaključaka koja donosi 

Komisija za razvoj petanke, dakle Vesna Bošnjak je delegat petanke u Županiji i na njoj leži dio 

odgovornosti u smislu koliko će uspjeti da se čuje glas petanke, a to je najveći razlog da Vesna Bošnjak 

i dalje ostaje član Izvršnog odbora Županijskog saveza te da izvješćuje Komisiju. 

 

Ujedno Vesna dodaje svoje mišljenje da bi se umjesto Županijske trebala igrati veteranska liga, čime se 

dotakla i nekih razmišljanja Komisije u vezi veteranske lige, međutim kako je to dublja tema, a nije 

predviđena ovim dnevnim redom, stav je da se o tome razmatra u budućnosti. 

 

Zaključak: Do kraja veljače klubovi moraju dostaviti prijedlog kandidata za člana Sportske 

komisije, u protivnom kandidat će biti Grozdana Juričev Šprljan. 

 

7. Edukacija trenera i troškovi 

Predsjednica je konstatirala kako se nije uspjela organizirati edukacija trenera u Sinju, te da će se u 

narednom periodu konkretno poraditi na edukaciji trenera, posebno u odnosu na odredbe Zakona o 

sportu koje obvezuju sve sportske udruge na ponašanje sukladno predmetnom Zakonu. 

 
8. Aktiviranje novih sudaca-sudački priručnik (priručnik je dostavljen svim klubovima) 

U odnosu na temu koja je bolna rana petanka kubova budući smo u deficitu sudaca, predsjednica 

izvješćuje da je HBS  i ove godine  podržao Komisiju po pitanju sudaca-igrača, pa je sukladno traženju 

Komisije i donesena  Odluka kojom će moći suditi suci koji su igrači klubova, kao i prošle godine, s 

napomenom da se ova Odluka koristi samo zbog „više sile“, kada bi stvarno došlo u pitanje održavanje 

lige. 

Nadalje, svima klubovima je, uz međunarodna pravila i propozicije,  dostavljen i sudački priručnik, kako 

bi se i igrači mogli educirati i razumjeti sudačke odluke te bez pogovora prihvatiti odluku suca, a time i 

izbjeći nepoželjne situacije, pogotovo u lošem ponašanju, budući su kazne rigorozne upravo zbog lošeg 

ponašanja igrača. 

Predsjednica je najavila i polaganje kandidata za suce krajem ovog mjeseca, kao što je bilo dogovoreno, 

te još jednom ponavlja da se prijave zainteresirani kandidati budući je u tijeku priprema instruktaže za 

buduće suce, ali također i za aktivne suce koji također bi trebali barem jednom godišnje, pred početak 

natjecanja imati instruktaže za nadolazeću sezonu. 

 

Zaključak: Predsjednica se obvezuje kontaktirati s Uredom HBS-a, i predsjednikom Zbora 

sudaca, radi priprema edukacije i polaganja novih kandidata za suce, o čemu će svi biti na vrijeme 

obaviješteni. 

 

 9. Razmatranje drugog prelaznog roka u rujnu za petanku 

Po prijedlogu PK Dalmatina radi određivanja drugog prijelaznog roka, predsjednik kluba Milan 

Gnjidić ističe kako bi to bilo najviše u svrhu da bi hrvatska petanka mogla postići zapažene rezultate 

prilikom natjecanja na evropskom kupu klubova, po njegovom viđenju.  

Otvara se rasprava te predsjednica poziva prisutne da daju svoje prijedloge i obrazloženja. Svi prisutni 

su se uključili u raspravu. 

Branimir Opačak je naveo kako takva solucija ne bi bila moguća, budući evropski pravilnik o 

natjecanju propisuje da igrači koji nastupaju na evropskom kupu imaju minimum 6 mjeseci članstva u 

dotičnom klubu s kojim sudjeluju na evropskom kupu. 

Predsjednica je zamolila Branimira Opačka da Komisiji dostavi naziv dokumenta na koji se poziva,   

ili barem link na kojem ga se može pronaći kako bi se utvrdila točna činjenica. 

  

Zaključak: Predsjednica se obvezuje provjeriti Pravilnik o evropskom natjecanju do slijedeće 

sjednice. 

 

10. Priručnik HBS za dio petanka boćanja. 

Po predmetnoj točki predsjednica navodi da u tijeku jeste izrada priručnika HBS, za koji je zatraženo 

od Komisije izrada dijela koji bi se odnosio na petanke, međutim kako je bilo prioritetnijih stvari za 

rješavati, taj dio je još u postupku. 
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12. Prijedlog za izbor najboljeg boćara/boćarice za 2023.g. 

Predsjednica je pozvala sve klubove putem svojih članova u Komisiji, a i općenito, da dadu svoj 

prijedlog akta koji bi odredi proceduru  godišnjeg izbora najboljeg boćara/boćarice budući nisu 

zadovoljni Pravilnikom HBS po kojem se bira najbolja petanka boćarica i petanka boćar. 

 

Razvila se rasprava u kojoj su se iznosili stavovi pojedinaca da bi klubovi trebali po svom viđenju birati 

najboljeg igrača onako kako to sami klubovi vide, te kao takvog da svaki klub predloži svog igrača, ada 

bi na kraju „predstavnici“ klubova onda glasali za kandidate i tako izabrali najboljeg igrača, ali ostalo 

je mnogo nedorečenosti u svemu iznesenome. 

 

Predsjednica je navela da klubovi moraju dostaviti pisani prijedlog Komisiji kako vide proceduru izbora 

najboljeg igrača/ice, na koji onda svi klubovi trebaju dati svoje očitovanje pa tek onda, ukoliko se usvoji, 

bi se mogao izraditi Pravilnik i predložiti IO HBS-a, a  dok ne dođe konkretni pisani prijedlog za 

razmatranje, nema se o čemu onda odlučivati. 

 

Krešimir Ivančevć je iznio svoj prijedlog za bodovanje igrača i priložio ga. 

 

Marica Dlaka, kao član Komisije izrazila je volju da izradi pisani prijedlog koji će dostaviti Komisiji. 

 

Predsjednica je navela kako su svi klubovi u jednom složni, a to je da ovaj aktualni pravilnik HBS-a, 

nije viđen kao dobro rješenje za izbor najboljeg petanka boćar/ice, kako ga vide petankaši, pa stoga se 

ukazuje potreba da Komisija zaista nađe rješenje koje će biti najbolje, te iskazuje da će pokušati dati i 

svoj prijedlog budući da, za sada  ne vidi ni konkretan, a ni dobar prijedlog. 

 

Zaključak:  

1. Prijedlog za najboljeg petanka boćara/icu u 2023.g. HBS-a,  mora se odraditi sukladno 

aktualnom Pravilniku HBS-a koji je na snazi, te se pozivaju klubovi da Komisiji dostave 

svoje prijedloge s tablicom bodovanja sukladno navedenom Pravilniku, to znači po jedan 

boćar/ica iz svakog kluba, kako bi Komisija mogla utvrditi prijedlog najboljeg i dostaviti 

ga IO HBS-, ukoliko neki klub izostavi dostaviti svoj prijedlog, izbor će se izvršiti između 

dostavljenih prijedloga. 

 

2. Marica Dlaka Vlajković će izradi Nacrt akta kao prijedlog PK Krešimirova grada, 

također će i predsjednica Komisije izraditi drugi prijedlog, nakon čega će se, zajedno s 

bodovnim prijedlogom Krešimira Ivančevića, sve iznijeti na razmatranje Komisiji. 

 

 

13. R a z n o  

Pod točkom razno nije bilo prijedloga. 

Sjednica je završena u 20,30 sati.  

 

 

Zapisničar Komisija za petanku HBS-a  

Predsjednica Marica Dlaka-Vlajković                                                              Grozdana Juričev Šprljan 

 

 


